
    

 

Arbejdsmiljøet på de fleste afdelinger bliver sat mere og mere under pres, og jeg vil kæmpe i og 

med Overlægernes repræsentantskab for løsninger. Den fornødne tid til at løse overlægernes 

mangfoldige opgaver er særligt vigtigt. Samtidig med at sørge for at denne udvikling kan finde sted 

på min egen arbejdsplads, er det vigtigt at støtte en god dialog på tværs af matrikler og afdelinger, 

således at forbedringer et sted ikke komme på bekostning af andres arbejdsvilkår. Dette bliver 

specielt væsentligt ved eventuelle ændringer i sundhedsvæsenets struktur som følge af de 

kommende politiske beslutninger i forbindelse med struktur- og robusthedskommissionens 

anbefalinger. Vi Overlæger må finde gode løsninger i fællesskab . 

Som Overlægernes repræsentant vil jeg blive ved med at arbejde for at Overlægerne fortsat anses 

og behandles som de nøglepersoner de er i det Danske sundhedsvæsen, som garanter for den 

bedste faglighed og hensigtsmæssig ledelse. 

Denne opfattelse er ikke en selvfølge, idet mange andre aktører gerne vil være med til at 

”bestemme” hvordan læger, også overlæger, arbejder.  

Overlægernes indflydelse er udfordret mange steder, og den vil jeg kæmpe for at højne – ved at 

være med til at synliggøre hvor vigtigt det er at overlægerne er involveret i alle afgørende kliniske, 

ledelses og organisatoriske beslutninger. Vi kan påpege hvilke positive eller negative konsekvenser 

disse beslutninger kan få for patienterne. 
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